
1 
 

 

 

中心：______________            姓名：_______________ 

1090420 大專院校畢業生 中翻英短文翻譯 參考解答 

石榴樹大盆底下也有幾粒沒有長成的小石榴，我很生氣，問妹妹們：「是誰把爸爸

的石榴摘下來的？我要告訴爸爸去！」妹妹們驚奇地睜大了眼，她們搖搖頭說：

「是它們自己掉下來的。」我撿起小青石榴。 

缺了一根手指頭的廚子老高從外面進來了，他說：「大小姐，別說什麼告訴你爸爸

了，你媽媽剛從醫院來了電話，叫你趕快去，你爸爸已經……」 

他為什麼不說下去了？我忽然著急起來，大聲喊著說：「你說什麼？老高。」「大

小姐，到了醫院，好好勸勸你媽，這裡就數你大了！就數你大了！」 

There were a few small pomegranates that didn’t grow up under the 

pomegranate tree potting. I was angry, and asked my sisters, “Who plucked 

off Daddy’s pomegranates? I will tell Daddy!” 

They were surprised and their eyes wild opened. They shook their heads and 

said, “They dropped off themselves.” I picked a green pomegranate up. 

Lao Kao, the cook, who lost one of his fingers came from outside. He said, 

“Missy, don’t say that you want to tell your father. Your mother just called 

from the hospital, and she wanted you to go there in a hurry. She said that 

your father had already……” 



2 
 

Why did he stop? I felt worried suddenly and cried out, “What did you just 

say, Lao Kao?” “Encourage your mother after you arrive at the hospital, 

Missy. You are the oldest one here. You are the oldest one.” 


